
З КИЄВА ДО РАХОВА КУРСУЄ ПАСАЖИРСЬКИЙ ФІРМОВИЙ ПОТЯГ 
"ГУЦУЛЬЩИНА" 

 

Згадується, а скільки труднощів та шаленого опору чиновників різного рівня, довелось 
подолати щоб до залізничної станції Рахів, нарешті почав курсувати пасажирський потяг із 
назвою "Гуцульщина"? 

Пройшло понад два десятиліття, коли на сторінках газети "Урядовий кур'єр" 18 січня 
2002 року, у статті "Чи курсуватиме до "Центру Європи" пасажирський потяг?" (додається), 
обгрунтовуючи необхідність відкриття руху пасажирських потягів із Києва до Рахова, я 
писав: "На перших порах потрібно відкрити рух швидкого фірмового потяга "Гуцульщина" 
за маршрутом "Київ-Рахів". Без сумніву, він вдихне нове життя у розвиток туристичної 
індустрії не тільки Рахівщини, а й Яремчі, Кремінців, Ворохти та інших населених пунктів 
Гуцульщини. Такий потяг дасть можливість киянам та багатьом жителям центральної 
України без пересадок, легко, навіть у вихідні дні, побувати у наймальовничіших куточках 
високогір'я Картпат, піднятись на Говерлу, сфотографуватись у "Центрі Європи", 
поблукати гірськими стежками, покуштувати цілющих мінеральних вод чи покататись на 
гірських лижах..." 

На цю публікацію, тодішнє міністерство транспорту України, прийняло "геніальне" 
рішення - приєднати прицепний безпересадковий вагон "Київ-Рахів" до потягу "Київ-
Трускавець". А далі після багатогодинного простою у Львові, його доєднати до потягу 
"Львів-Рахів". 

Звичайно цей вагон став не рентабельним і нікому не потрібним. Але він добряче, на 
багато років, дискредитував прекрасну ідею. А потім на всі наші подальші багато чисельні 
звернення до урядових структур, ми отримували, одну категоричну відповідь: Цей маршрут 
є економічно не доцільним, тому призначення окремого поїзда сполученням Київ-Рахів не 
планується (один із листів додається). 

В цьому контексті не допомагало навіть, прийняття за нашої ініціативою, окреме 
доручення Президента України від 2 квітня 2013 року із питань збереження букових 
пралісів як об'єкту Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО та сталого розвитку регіону їхнього 
розташування, яким доручалось Кабінету Міністрів України та Закарпатській обласній 
державній адміністрації "опрацювати питання щодо відновлення залізничного сполучення 
між містами Києвом та Раховом (Закарпатська область). Термін 3 червня 2013 року). 

Тому ми знову, у газеті "Голос України" 11 червня 2014 року, публікуємо велику статтю 
: "Коли через Карпати загуркоче потяг до столиці? Міністерству інфраструктури 
запропоновано новий, оригінальний проект пасажирського сполучення за маршрутом Київ-
Рахів". 

Ця публікація та зініційована нами спеціальна нарада в Укрзалізниці, відіграли 
вирішальну роль у прийнятті генеральним директором Укрзалізниці Борисом Остап'юком 
історичного рішення, щодо відкриття руху багатостраждального потягу "Київ- Рахів" 
(стаття та матеріали відкриття додаються). 

Цей маршрут виявився одним з найбільш завантажених в Укрзалізниці. Сюди зараз 
прямують із Києва чотири поїзди щодня. Крім того до Рахова та Ясіня відкрито рейси із 
Дніпра, Сум, Чернігова, Одеси, Харкова, Луцька, Запоріжжя. До війни курсували із 
Миколаєва, Херсона, Маріуполя. 

Але, хотілось би, щоб потяг "Гуцульщина", крім скромної таблички, мав належне 
оформлення як фірмовий, із застосуванням гуцульської атрибутики, яка би популяризувала 
Гуцульщину як прекрасне місце для відпочинку та оздоровлення. 
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